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Zpráva o činnosti AS UK za období únor 1997 – leden 1998
V uvedeném období se uskutečnilo 6 běžných zasedání pléna AS UK (28. 2., 4. 4., 6. 6., 26. 9., 18. 11. a 16. 1.) a
ve dnech 16. – 18. 5. 1997 výjezdní zasedání společně s vedením UK, Vědeckou radou a předsedy fakultních senátů.
Předsednictvo AS UK uskutečnilo 10 zasedání, z toho 2 v období letních prázdnin.

Na zasedání AS UK dne 18. 2. 1997 bylo tajnou volbou doplněno předsednictvo o prof. MUDr. Josefa Marka, DrSc. a
doc. MUDr. RNDr. Miroslava Červinku, CSc. V následné schůzi nového předsednictva byl předsedou AS UK zvolen doc.
Jan Bednář, CSc. a místopředsedou Mgr. David Tonzar. Další změna ve složení předsednictva se uskutečnila v září
1997. V souvislosti s nástupem funkce proděkana LF HK ke dni 1. 9. 1997 ukončil své působění v AS UK doc. Červinka.
Na uvolněné místo v předsednictvu byl dne 26. 9. 1997 v tajné volbě zvolen doc. PhDr. Michal Šobr, CSc. Na schůzi
předsednictva dne 28. 2. 1997 navržen do funkce jednatele AS UK doc. Šobr a plénum AS UK tento návrh schválilo
4. 4. 1997.

V rámci činnosti AS UK aktivně pracovaly následující komise:
• ekonomická,
• legislativní,
• pedagogická,
• sociální,
• ediční,
• zahraniční.

Z hlavních bodů vlastní činnosti AS UK je třeba zmínit alespoň stručně:
1. Projednání a schválení návrhu rozdělení prostředků, které UK získala ze státního rozpočtu na neinvestiční výdaje

(28. 2. 1997). Předcházelo důkladné projednání v ekonomické komisi a byly sledovány tyto zásady:
a. rozdělovat podle stejných hledisek jako jsou prostředky ze státního rozpočtu rozdělovány MŠMT mezi vysoké

školy;
b. výrazně omezení rezerv (rezerva na tvrdost rozpočtu nebyla realizována, rezerva na havárie byla pro rok 1997

zrušena po přijetí vládních „balíčků“ úsporných opatření v září 1997)
AS UK při zmíněném schvalování rozpočtu zdůraznil stálý požadavek, aby při rozdělování prostředků ze státního
rozpočtu mezi vysoké školy se zvětšovala váha kladená na tvůrčí činnost s cílem dosáhnout podílu 30 %.

2. Po obsáhlé diskusi na výjezdním zasedání a zpracování připomínek byla dokončena a publikována „Koncepce
rozvoje UK“.

3. Dne 17. 5. 1997 (v rámci výjezdního zasedání) schválil AS UK Řád odvolacího řízení pro přijímací řízení na UK.
4. Probíhalo intenzivní připomínkování verzí návrhu zákona o vysokých školách. Rozsáhlý materiál byl zpracován na

výjezdním zasedání a dopracován v červnu 1997. Další soubory připomínek byly zpracovány v říjnu 1997 a lednu
1998. V tomto směru nutno ocenit rozsah a kvalitu práce vykonané v legislativní komisi.

5. Pedagogická komise se podílela na přípravě Studijního a zkušebního řádu UK (event. zásad studijních a zkušebních
řádů na UK).

6. Probíhala příprava Koncepce rozvoje kolejí a menz UK. Tento materiál by měl být po zahrnutí připomínek dokončen
v únoru 1998. V této záležitosti se intenzivně angažuje sociální komise.

7. Byl schválen Výnos o cenách za ubytování na kolejích UK (pro koleje mimo Hradec Králové 4. 4. 1997, pro hradecké
koleje 26. 9. 1997 po zvážení místních specifik).

8. AS UK vysoce ocenil (26. 9. 1997) práci studentů UK při organizování pomoci postiženým povodněmi v červenci
1997. Dále schválil tzv. povodňové stipendium poskytované studentům, jejichž rodiny byly postiženy povodněmi
(Výnos rektora UK).

9. AS UK dne 28. 2: 1997 schválil jmenování prof. RNDr. Petra Čepka, CSc. prorektorem UK pro sociální záležitosti.
Dále během předmětného období schválil tří nových členů Vědecké rady UK. Dne 28. 11. tajnou volbou zvolil Mgr.
Tomáše Jelínka náhradníkem do studentské komory Rady vysokých škol.

10.AS UK aktivně sledoval přípravu a dosavadní průběh oslav 650 let UK a plnil v tomto směru příslušné úkoly.
11. AS UK věnoval trvalou pozornost doplňování a novelizování statutárních dokumentů fakult. V tomto směru byl

vykonán velký kus práce, ale dosud na některých fakultách přetrvává řada nedostatků. Zvláštní zmínku si v této
souvislosti zaslouží podíl AS UK na řešení kolizní situace ohledně Statutu a volby děkana KTF UK.
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Závěrem této zprávy vyslovuje předsednictvo AS UK poděkování všem, kdo se aktivně podíleli na práci v AS UK,
především pak těm, jejichž funkční období končí k 31. 1. 1998.

V Praze 14. 1. 1998

prof. RNDr. Jan Bednář, v.r.
předseda AS UK


